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前言

　　《研究生英语泛读教程》的编写宗旨是使学生通过大量阅读英语原作文章，以实现《非英语专业
研究生英语教学大纲》中关于阅读的要求，即能较顺利地阅读并正确理解有相当难度的文章，并且有
较快的速度，从而使学生具有较强的阅读能力。
与此同时，在广泛接触内容丰富、文体不同的文章过程中，进一步扩大和掌握英语词汇，熟悉各种语
言现象和写作技巧，全面提高英语水平。
　　本书全部文章均选自最近两年国外的权威性报纸杂志，具有鲜明的时代感，较强的学术性、科学
性、趣味性和实用性。
选文题材广泛，多为近几年的热点问题，其内容涉及要闻报导、时事评说、人生哲理、立身谋职、教
育要义、历史逸事、天体运行、文化异同、医疗保健、金融股市、企业兴衰、环体卫生、饮食美容等
，更有如克隆技术、数字电视、电脑发展等最新科技动态和未来科技发展预测，相信将会激发广大读
者的阅读兴趣，帮助他们扩大知识面，启迪新思维。
　　本教程分（一）、（二）两册，每册20单元，根据难易程度排序，每单元由3篇题材相近的课文组
成。
　　为了方便读者学习，本书每篇文章均编制有下列内容辅助材料：　　1.词汇表。
它是依据《研究生英语教学大纲词汇表》逐一挑出并注上课文中的词义；全部词汇均配以国际音标并
作出分级（硕士生、博士生）标志。
需要说明的是，为了方便广大读者查阅，编者对部分词汇进行了重复注释。
　　2.注释。
对一些人名、地名或其它不易查到的词汇（如专有名词和缩略语等）以及语言难点、背景知识都予以
注释或翻译。
　　3.练习。
分为回答问题和阅读理解两部分，以便学生读后检查自己的理解程度，并能促进学生提高口头表达能
力。
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内容概要

　　《泛读教程（1）》是教育部“高等教育面向21世纪教学内容和课程体系改革计划”的研究成果，
是面向21世纪课程教材和教育部“九五”规划教材。
《泛读教程（1）》是《研究生英语系列教程》基础阶段的重要组成部分，通过广泛阅读和练习，旨
在培养研究生的阅读理解能力，帮助他们熟悉各种语言现象和写作技巧，全面提高英语水平。
　　《泛读教程（1）》可作为高等学校非英语专业硕士生、博士生、研究生课程班及MBA班学生使
用的教材，还可供具有相当或接近于本科英语四级水平的英语自学者使用。

Page 3



第一图书网, tushu007.com
<<研究生英语系列教程>>

书籍目录

Unit 1Part A Solemn Ceremony Marks HandoverPart B 1. Harbour Spectacular Ushers in Hong Kongs New Era2.
Hong Kong, One Year LaterUnit 2Part A Have to Make a Speech?Part B 1. How to Talk to
Anyone,Anytime,Anywhere2. Living Hand to MouthUnit 3Part A Building a Better Self-imagePart B 1. Motivation
： Key to a Better Job2. Knowing What Youre WorthUnit 4Part A Whats So Good About Failure?Part B 1. Theres
Always Room at the Top2. Self-awarenessUnit 5Part A Dont Face Stress Alone Part B 1. Who Says Bikes Are for
Jocks?2. Better Diet, Healthier SkinUnit 6Part A How He Got up There Part B 1. Galina Ulanova2. The Sang Lan
StoryUnit 7Part A Titanic （Movie Review）Part B 1. The Sound of Too Much Music2. Can Mozart Make Maths
Add up?Unit 8Part A Living HumanismPart B 1. Its a Wise Father Who Knows2. How Service Experiences Affect
StudentsUnit 9Part A Shyness ... Nature or Nurture?Part B 1. Me and My Shadow2. Emotional IQ, a New Secret of
Success?Unit 10Part A And Now the TV ForecastPart B 1. Why is TV in a Jury Room?2. Digital TV Sparks
Interference FearsUnit 11Part A Secrets of Happy FamiliesPart B 1. Happiness and Wealth2. Wealth and
Well-beingUnit 12Part A Angels on the InternetPart B 1. The Root of All Evil2. A Many Splendoured ThingUnit
13Part A Brave BeginningsPart B 1. Computer Culture Deflects Women and Minorities2. Free at Last?Unit 14 Part
A Back to Nature Part B 1. Industrial Revolution2. Garbage In, Garbage OutUnit 15Part A To Boldly GoPart B 1.
The Oldest City on Earth2. In the BeginningUnit 16Part A The Rise and Fall of LanguagePart B 1. Deborah
Tannen2. Whos for a Little Tongue Violence?Unit 17Part A The Ne Plus Ultra of MedicinePart B 1. Cancer and
Diet2. When Cancer StrikesUnit 18Part A The Bill Gates FactorPart B 1. The Man Who Sees the Future2. Just Who
Did Discover Electron?Unit 19Part A Alien EmpirePart B 1. The Importance of Being Diverse2. Aliens Not
Wanted HereUnit 20Part A Getting Along with ElephantPart B 1. Great Journeys of the World2. Sustainable
ArgumentsKey
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章节摘录

　　The President of the Peoples Republic of China （PRC） Mr Jiang Zemin and the Prince of Wales, both
spoke at the ceremony, which straddled midnight of June 30 and July 1.　　The ceremony was telecast live around
the world.　　The ceremony took place in the Grand Hall of the Hong Kong Convention and Exhibition Centre 
（HKCEC） Extension and was attended by some 4,000 guests, including foreign ministers and dignitaries from
more than 40 countries and international organisations, and about 400 of the worlds media.　　Principal
representatives of both countries were seated on the central dais.　　Representing China were Mr Jiang; Mr Li
Peng, Premier of the State Council of the PRC; Mr Qian Qichen, Vice Premier of the State Council of the PRC;
General Zhang Wannian, Vice Chairman of the Central Military Commission of the PRC; and Mr Tung Chee
Hwa, the Chief Executive of the Hong Kong Special Administrative Region （HKSAR） of the PRC.　
　Representing Britain were Prince Charles; Tony Blair, Prime Minister;Robin Cook, Secretary of State for Foreign
and Commonwealth Affairs; Christopher Patten, Governor of Hong Kong; and General Sir Charles Guthrie, Chief
of Defence Staff.　　Seated in three rows behind the principal representatives were more than 180 distinguished
guests, including dignitaries from China and Britain and the principal officials of HKSAR Government.
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